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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  2 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 16/2014 
Caràcter: ordinari 
Data: 22 de maig del 2014 
Horari: 19:30 h a 21h 
Lloc: Centre Cívic de Can Puiggener 
 
 
Assistents 
 
Cristina Moreno Ramos, presidenta 
Lluís Saila González, vocal de CIU 
Juan Flores Fuentes, vocal de l’AV de Can Puiggener 
Anselm Sans Brichs, vocal de l’AV de la Creu Alta 
Josep Maria Galofré Domingo, vocal de les entitats culturals 
Mireia Gargalló García, vocal de les entitats culturals 
José Luis Gil Siles, vocal de les entitats regionals 
Josep Moreno Gutiérrez, vocal del grup altres entitats 
Rafael Sánchez Montoya, vocal del grup altres entitats 
José Alberto García Quintana, representant del PP (5%) 
Maria Lluïsa Miret Pech, representant de l’ES (5%) 
Pere Güell Gavilán, secretari delegat  
 
Altres assistents: 
 
Olga Jiménez Palau, cap de Servei de Drets Civils i Ciutadania 
Margarita Pérez, agent antirumors 
Josep Escartin Laurito, Síndic Municipal de Greuges de Sabadell 
Lourde Juste Trillas, tècnica de Salut 
Maria Muñoz Martínez, tècnica de territori del Districte  
Públic assistent  
 
 
Absents 
 
Manel Pizarro García, vocal de CIU 
Margarida Solà Montoya, vocal de les entitats culturals 
Carme Folch Aura, vocal de les entitats culturals 
Francisco García Lorenzo, vocal de les entitats esportives 
Joan Forrellat Escursell, vocal de les entitats esportives 
Aurora Murillo Roman, vocal de les entitats juvenils 
Meritxell Fonts Sala, vocal dels centres d’ensenyament 
Natividad Perallón Solans, vocal dels centres d’atenció primària 
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Excusen la seva absència: 
 
Josep Ayuso Raya, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Francesc Martínez Morlanes, vocal del PSC 
Alberto Riosalido Vasallo, vocal del PSC 
Francisco Navarro Sánchez, vocal de l’AV de Can Puiggener Nord 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta anterior. 
2. Memòria del Síndic Municipal de Greuges 2013. 
3. Teixint la convivència: xarxa antirumors de Sabadell. 
4. Informar del balanç campanya “Deixem-ho tot net”. 
5. Ratificació o renovació del representant al Consell de Salut. 
6. Informació dels consells sectorials. 
7. Comunicacions. 
8. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, la presidenta declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 

 
 

1. Aprovació de l’acta anterior 
 
La Sra. Cristina Moreno, presidenta del Consell de Districte 2, dóna la benvinguda als 
assistents. Seguidament, pregunta als vocals si volen fer alguna esmena a l’acta del ple 
del mes de març abans de donar-la per aprovada. No hi ha cap intervenció i, per tant, 
s’aprova l’acta per assentiment. 
 
 

2. Memòria del Síndic Municipal de Greuges 2013 
 
La Sra. Cristina Moreno presenta el Sr. Josep Escartín, Síndic Municipal de Greuges. El 
Sr. Escartín, després de saludar els assistents, comença la intervenció explicant que el 
Síndic té la funció d’atendre queixes de totes les persones que es troben desemparades 
davant l’actuació de l’administració. 
 
Dades del Síndic amb la ciutadania: 
 

• 129 persones ateses a Sabadell 
• 183 expedients oberts 
•   47 recomanacions a l’Ajuntament 
•   41 persones ateses a Can Puiggener 
•   15 visites al barri. 
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El 17% de les persones ateses viuen al Districte 2, això no vol dir que siguin queixes 
relacionades amb el barri. Els motius de les queixes són referents a:  
 

• Serveis funeraris, per les renovacions de concessions. 
• Policia municipal. 
• Acció tributaria, no van enviar el calendari fiscal i s’havien canviat dates de 

pagaments de tributs, les persones que no ho tenen domiciliat van haver de 
pagar recàrrec. 

• Multes. 
 
Un cop acabada la intervenció s’obre un torn de paraules. El Sr. José Alberto Garcia 
intervé per manifestar que, al seu parer, el Síndic ha fet algun comentari una mica 
sectari; i el Sr. Escartín contesta i explica que no és així. Es produeix un intercanvi 
d’opinions i punts de vista entre diversos assistents, incorporant a la conversa casos 
concrets coneguts per uns i altres. El Síndic insisteix en explicar la seva funció, que és 
la de defensar i vetllar pels drets de tots els ciutadans de Sabadell. 
 
La M. Lluïsa Miret pregunta on cal trucar per accedir a la Sindicatura. El Sr. Escartín li 
explica totes les vies que hi ha per concertar visites. Sense més qüestions a tractar, la 
presidenta del Consell agraeix la presència activa del Síndic i l’acomiada. 
 
 

3. Teixint la convivència: xarxa antirumors de Sabadell 
 

La presidenta cedeix la paraula a la Sra. Olga Jiménez que inicia l’exposició, amb el 
suport d’una projecció, i explica que a començament de 2013 s’engega el projecte 
Xarxa antirumors de Sabadell vers la població estrangera, amb l’objectiu d’impulsar una 
xarxa d’actors socials “agents antirumors” per combatre els rumors i prejudicis des de 
els propis ciutadans, ja que és difícil de combatre des de les estadístiques. 
 
Es considera molt més efectiu oferir dades, fets i respostes fonamentades contra 
aquestes dades, així doncs, la idea és formar aquestes persones com a agents 
antirumors. S’ha de tenir present que durant els últims anys ha arribat molta població 
d’altres països i que amb ells arriben diferents creences, ens trobem amb diferents 
orientacions sexuals, de franges d’edat i de gènere. Hem de conviure en una ciutat que 
és diversa. 
 
Es tracta d’un projecte europeu i són onze ciutats d’Europa que els han donat per 
estendre aquesta xarxa, i de les quals hi ha tres ciutats d’Espanya: Bilbao, Barcelona i 
Sabadell. 
 
La primera fase és una diagnosi dels rumors més habituals al lloc on vivim, els més 
comuns van ser: 
 

• Els ciutadans estrangers abusen de les assistències socials. 
• Els ciutadans estrangers fan mal ús i abusen del sistema sanitari. 
• Impacte negatiu causat per la presència de treballadors immigrants al mercat de 

treball. 
• Impacte negatiu dels nens immigrants a les escoles. 



 

 

126 

• Els comerços estrangers no paguen taxes i tenen més beneficis. 
• Els ciutadans estrangers no tenen intenció d’integrar-se. 

 
La segona fase és de campanya i activitats: 
 

• Declaració institucional, presentada a la Junta de Portaveus el dia 24 de gener, 
Dia Internacional de les víctimes de Holocaust, i que tots els grups municipals 
van votar a favor. 

• S’ha explicat a diverses taules de drets civils i s’estan desenvolupant un conjunt 
d’activitats. 

• Un grup de joves ha treballat un rap contra el racisme, dins el programa Ciutat i 
Escola. 

• Taller interrelacional de gent gran amb joves nouvinguts: la gent gran els 
ensenya a cuinar i els joves els ensenyen noves tecnologies. 

• Cursos de formació d’agents antirumors destinats a ciutadans i també a 
treballadors municipals. 

• Comunicar i donar a conèixer el projecte a la ciutat, mitjançant la presentació a 
tots els consells de districte. 

 
La formació als agents antirumors es fa en quatre àmbits: 
 

• Com es construeix el rumor. 
• La ciutat i els rumors més habituals. 
• Proporcionar eines i arguments per gestionar i combatre els rumors més 

generalitzats. 
• Sessions d’habilitats comunicatives. 

 
Així mateix, s’elaborarà material didàctic per animar als ciutadans a participar, totes les 
associacions poden sol·licitar aquest material per que estigui present en actes de barri, 
festes majors, etc. També s’editarà un monogràfic a nivell pedagògic per que pugui ser 
d’utilitat als professors d’escoles, d’esplais, etc, si ho necessiten. 
 
Un cop finalitzada la intervenció, la Sra. Olga Jiménez dóna la paraula a la Sra. 
Margarita Pérez, convidada al Consell de Districte. La Sra. Jiménez comenta que la Sra. 
Margarita ha començat el curs de formació d’agents antirumors i vol que expliqui la seva 
opinió. Pren la paraula la Sra. Pérez. És un curs format per unes 30 persones, hi ha 
gent molt jove i això ho troba molt positiu. 
 
Davant els rumors hi ha tres premisses: “informa’t, pensa i actua”. En el curs et donen 
moltes pautes per argumentar i actuar, no hem de intentar convèncer per canviar els 
pensaments de la gent però s’han de crear dubtes. Per finalitzar recomana a tothom que 
faci el curs. 
 
Un cop acabada la intervenció s’obre un torn de paraules. El Sr. José Alberto Garcia vol 
saber si el col·lectiu que està realitzant el curs és heterogeni. La Sra. Margarita Pérez, 
comenta que sí. 
 



 

 

127 

La presidenta del Consell insisteix en la importància de lluitar contra els rumors, tenint 
com a objectiu la convivència. El Sr. Josep Moreno hi intervé per defensar que caldria 
que a les escoles s’expliquessin principis i valors, perquè el gran problema són els joves 
que creixen sense referents clars. I la presidenta, corroborant la idea del Sr. Moreno, 
tanca aquest punt de l’ordre del dia tot agraint a la Sra. Olga Jiménez la seva 
participació en el Consell de Districte. 
 

 
4. Informar del balanç campanya “Deixem-ho tot net” 

 
La presidenta presenta la Sra. Lourdes Juste, tècnica de Salut, que informarà del balanç 
de la campanya cívica de tinença d’animals “Deixem-ho tot net”. 
 
La Sra. Lourdes Juste comença la intervenció explicant que la campanya es va dur a 
terme entre el 28 de febrer i el 3 de maig, i hi van participar els departaments de Salut, 
Espai Públic, Relacions Ciutadanes, Policia Municipal. Es tracta d’una campanya per a 
tots els ciutadans, tinguin o no animals de companyia. 
 
S’ha fet per donar resposta a la inquietud ciutadana existents, arran de les queixes 
reiterades dels ciutadans sobre brutícia al carrer i gossos sense lligar. Els ciutadans 
tinguin o no animals de companyia han de conviure de la millor manera possible i 
aquesta passa pel coneixement i compliment de la normativa. 
 
Els objectius de la campanya apuntaven cap a la sensibilització, vigilància i control de 
documentació obligatòria per les actuals normatives i aplicació de l’ordenança molt 
especialment per a gossos potencialment perillosos. 
 
Els resultats:  
 

• Molts propietaris d’animals que mantenen comportaments cívics. 
• Manca d’informació en alguns casos. Es posa de manifest que majoritàriament 

els gossos no estan censats i els potencialment perillosos no disposen de la 
preceptiva llicència. 

• Necessitat de que els propietaris de gossos disposin d’espais específics dins el 
terme municipal. 

• Necessitat d’una nova revisió de l’Ordenança de Tinença d’animals. 
• Incompliment de la normativa per part dels propietaris que: permeten que els 

gossos embrutin el carrer, no els porten lligats, permeten que els gossos entrin a 
recintes infantils o zones esportives on no estan permesos, porten els gossos 
perillosos deslligats i/o sense morrió. 

 
Els animals de companyia (gossos, gats i fures) s’han de censar obligatòriament segons 
la normativa actual. El cens té un cost per al propietari de 23,15€ i només es paga una 
vegada.  
 
Durant els mesos de campanya s’han censat 1.482 animals de companyia. El cens 
actual és de 7.832. 
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L’import total de la recaptació per cens i llicència no és suficient per sufragar les 
despeses que ocasiona la tinença d’animals, no cobreix el contracte amb la protectora 
d’animals per fer-se càrrec dels abandonats o extraviats. Hi ha també la neteja, el 
seguiment de les denúncies... 
 
El propietari també té l’obligació de donar-los de baixa al cens quan moren o es canvien 
de municipi. 
 
Els cens proporciona: 
 

• Coneixement del nombre d’animals de companyia i races que hi ha al municipi 
per districtes i barris. 

• Coneixement del nombre d’animals potencialment perillosos. 
• Possibilitat de planificar millor els serveis en funció de les necessitats. 
• Contacte directe amb els propietaris per sensibilització i informació. 
• Informació de drets i obligacions a través de l’ordenança municipal. 
• Prevenció de l’abandó a causa de l’obligació d’identificar els animals abans de 

censar-los. 
 
La campanya en dades: 
 
A tot Sabadell, la Policia municipal ha fet 1.027 actes, dels quals: 
 

• 887 animals no censats 
• 111 sense morrió 
• 12 sense lligar 
• 3 bevent de les fonts públiques 
• 1 lligat a fanal 
• 7 dins de parcs infantils 
 

D’aquestes 1027, 162 van ser al districte 2n. 
 
Un cop acabada la intervenció, la presidenta obre un torn de paraula. 
 
El Sr. Josep Maria Galofré vol saber quant es paga per cens. La Sr. Lourdes Juste 
reitera que són 22 € una vegada a la vida. 
 
El Sr. José Alberto Garcia vol saber si hi ha relació amb els veterinaris, si fan denúncies. 
La Sra. Juste comenta que hi ha col·laboració per part de les veterinàries, reparteixen 
ordenances i informen als propietaris de gossos de les seves obligacions. 
 
El Sr. José Luis Gil explica, il·lustrant-ho amb un cas concret, que continuen havent-hi 
problemes d’incivisme en relació al comportament d’alguns gossos a la via pública.  
 
La presidenta del Consell tanca aquest punt de l’ordre del dia, donant les gràcies a la 
Sra. Juste per la seva participació. 
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5. Ratificació o renovació del representant al Consell de Salut 
 

Per unanimitat de tots els presents, es decideix que el representant del Consell de 
Districte al Consell de Salut Municipal continuï essent el Sr. Alberto Riosalido Vasallo.  
 
 

6. Informació dels consells sectorials 
 
Es va fer una reunió del Consell sectorial d’Educació i una del Consell sectorial de Salut, 
els dies 10 d’abril i 26 de març, respectivament, però els representants no han assistit al 
Consell de Districte. 

 
 
7. Comunicacions 

 
No hi ha cap comunicació. 

 
 
8. Torn obert de paraules 
 

Cap dels assistents planteja res. 
 

 
En no haver-hi més intervencions, la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretari 
delegat, estenc aquesta acta. 

 
 
El secretari delegat Vist i plau  

La presidenta 
 


